
Oświadczenie złożone 

przez senatora Grzegorza Peczkisa 

na 67. posiedzeniu Senatu 

w dniu 23 listopada 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Państwowego Gospodarstwa Wodnego „Wody Polskie” Przemysła-

wa Dacy 

Szanowny Panie Prezesie! 

W związku z problemem zgłoszonym do mojego biura przez pana A. T., zamieszkałego (…), zwracam się 

z prośbą o rozważenie zaniechania zmniejszania piętrzenia na stopniu wodnym na rzece Mała Panew, na jazie 

Żędowice (województwo opolskie, Zawadzkie) z obecnej wysokości 214,93 do wysokości 214,5. Pan A. od 

wielu lat jest użytkownikiem tego stopnia wodnego do celów małej energetyki wodnej. Zakupił i użytkuje 

turbinę wodną Kaplana na parametry stopnia, które mają być zmienione (zmniejszona wysokość piętrzenia). 

W przypadku turbin tego typu nie tylko skutkuje to utratą parametru mocy i sprawności optymalnej genero-

wanej na tym stopniu wodnym, ale może również być przyczyną zupełnego zaprzestania pracy zespołu turbi-

nowego, wrażliwego na zmiany wysokości piętrzenia. 

Czy proponowany zakres zmian konstrukcyjnych tego stopnia wodnego był konsultowany z obecnym 

użytkownikiem MEW? 

Czy sporządzono protokolarnie rozbieżności, analizując proponowane zmiany wysokości piętrzenia stop-

nia z obecnym jego użytkownikiem? 

Czy uzgodniono zakres finansowego zadośćuczynienia użytkownikowi MEW na tym stopniu wodnym? 

Czy zakres proponowanych zmian wpisuje się w politykę wspierania przez państwo polskie i jego instytu-

cje energetyki odnawialnej rozproszonej, do osiągnięcia którego to celu zostaliśmy zobowiązani przez UE? 

Z wyrazami szacunku 

Grzegorz Peczkis 
 


